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Marie Bastlová

Hašek se rozčílil kvůli Čechům pracujícím v Rusku:
Stát má chránit mě a mojí rodinu!

seznamzpravy.cz/clanek/audio-podcast-ptam-se-ja-hasek-k-ucasti-rusu-v-soutezich-proc-jsou-podle-nej-reklamou-
na-valku-234935

Když se ruští a běloruští sportovci účastní za současných podmínek
mezinárodních soutěží, je to prý jako reklama na válku. I proto by na
nich neměli podle Dominika Haška startovat. Jak sport pomáhá
propagovat putinovské Rusko?

Hostem Ptám se já byl bývalý hokejový brankář Dominik Hašek.

Hokejová brankářská legenda se aktivně staví proti účasti ruských
a běloruských sportovců v mezinárodních soutěžích od loňského
vpádu ruských vojsk na Ukrajinu. Jsou podle něj reklamou na válku.
Naposledy ostře kritizoval přihlášení sportovkyň z Ruska
a Běloruska na tenisový turnaj WTA, který se v metropoli koná tento
týden.

Ruské ani běloruské hráčky se, i přes protesty ženské tenisové
asociace WTA, turnaje nakonec neúčastní. A to kvůli vládnímu
nařízení, které účast ruských a běloruských sportovců v Česku
zakazuje. Proti jedné z tenistek, která do Prahy přicestovala,
dokonce zasáhla cizinecká policie. Ta naopak tento týden povolila
účast dvou hráčů s ruským pasem na tenisovém turnaji v Liberci.

„Jestřábí“ přístup k ruským sportovcům by vláda měla vysvětlit, říká
expert
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„Bylo by velmi vhodné, aby Ministerstvo vnitra naší veřejnosti
vysvětlilo, jaký byl přesně rozdíl mezi ruskou tenistkou, která nebyla
vpuštěna do země, a těmito dvěma tenisty,“ dožadoval se v médiích
Hašek.

Tip od Seznamu

Seznam je na informace pes. A proto vám vždy vyčmuchá nejlepší články, podcasty
a videa

Proč podle něj starty Rusů a Bělorusů nedokážeme zastavit?
A nemrzí ho zpětně, že sám v Rusku hrál?

Celý rozhovor si můžete pustit v audiopřehrávači, ve své oblíbené
podcastové aplikaci nebo ve videu.

Co v rozhovoru zaznělo?

1:00 Měl jste radost ze zákazu ruským a běloruským tenistkám
účastnit se turnaje v Praze? - Radost? Řekněme trošičku. To, co se
odehrálo tady v Praze, beru jako první krůček. To pravidlo je
definované tak, že se to vykládá různě, ministerstva, policie nevědí,
jak to vyložit. Musíme s tou definicí a jasným výkladem přijít a to, co
se stalo, že bylo znemožněno se zúčastnit ruským a běloruským
hráčkám, tak to musí za současně daných pravidel platit pro všechny
soutěže bezvýhradně.

2:00 Ve mně to vyvolává takové emoce, protože to považuji za
nejdůležitější věc. Lidský život je pro mě na prvním místě. I proto, že
jsem byl sportovec. Sport je krásná věc, ale lidský život je pro mě na
prvním místě.

https://www.seznamzpravy.cz/jmfQyptMCY5LSIubSA5UgtINyMuezQ/v2/click?iffv04f_0kokaka41spotI_d=3521319&amp;d=UXTKSHQ4BIPXE9Z5VR2IW7USRAZYXPFWSQQ8X3SPXEC8K8X4VBIC2VSEUT6Y5DHNRAQH2B9ICEDD287W4JXS2IAE3S2UIMHHWVUJU9FV9VMHDQ6URBXR6N579IHVVPYYSPEX3JXI2QRRCDVT5E7KTT2JQM4U2HNWNQPSKBVNXS6EPHSFI5Y5YZJR79RBWDTAJSDH4RB6N5PU4DAM2EQYFP86EGPP5KF27B6JZKGY879FC6TB8KUIQ3543A4T4V9RH5E5F7N7WC7WZGDBN48VR84RCCQDIZVNYVBRNXVXEXUXUC6BKW67P3NB5P8Y7CJQK6&amp;bcfv0ohll0soafa41desti_nation=https%3A//seznam.cz/nekonecny%3Futm_source%3Dseznam_sos%26utm_medium%3Dinarticle_selfpromo%26utm_campaign%3Dbrand-kampan-seznam-2023-hp%26utm_content%3Dobsah_in-article_-_brand-kampan-seznam-2023-hp_obecna%26utm_term%3Dobsah_in-article
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5:00 Většina lidí mě buď podporuje, nebo mlčí, z různých důvodů, na
prvním místě je to podle mě strach, o rodinu, nebo že jim podpora
Dominika Haška společensky uškodí… Dřív lidé chtěli fotku nebo
podpis, dnes mi chodí říct, že mě podporují. Ta podpora je
mnohonásobně vyšší než před pěti, šesti, deseti měsíci.

8:30 Nedovedu si představit, že bych se před 10 lety tvrdě postavil
proti NHL. Pro hráče je to práce, proto ani ti kluci nevystupují. Takže
hráče NHL do jisté míry omlouvám, ale nebudu omlouvat šéfy
a vedení NHL. To jsou funkcionáři, kteří mají ta pravidla postavit tak,
aby NHL nebyla reklamou na ruskou válku. A budu dělat všechno
pro to, aby NHL zaplatila miliardy Ukrajině za ten jejich postoj.

13:00 Nelitujete zpětně toho, že jste sám v Rusku hrál? - Bylo to
možná pro někoho alarmující, byli aktivisté, třeba v  Evropě. - Třeba
i Garri Kasparov. - Ano, teď ho i sleduji. Ale trochu se sebe zastanu:
Dominik Hašek nebyl tak edukovaný, aby to už tenkrát dokázal
vyvodit, kam Rusko půjde.

15:00 A nelitujete zpětně, že jste posloužil ruské propagandě? -
Určitě jsme do jisté míry posloužili putinovské propagandě. Určitě
kdybych byl chytřejší, kdybych byl edukovanější, kdyby nám to tehdy
naši politici vysvětlovali a lépe nastavili pravidla… kdybych byl
tenkrát rozumnější, tak bych Rusko odsoudil. Mně to začalo
docházet až v roce 2014 po anexi Krymu.

18:00 Co se týče peněz, já jsem mnoho peněz na Ukrajinu dal, jestli
už je to víc, než jsem si v Rusku vydělal, o tom tady můžeme
polemizovat. Kolik dám, je moje soukromá věc. Ale je dobře, že to
říkáte, a budu v tom pokračovat.

19:30 Volám po tom od počátku války, aby naši politici, zákonodárci
zakázali českým občanům práci v Rusku. Označili jsme Rusko za
teroristický stát, a přesto povolujeme našim občanům tam pracovat.
Už na základní škole jsme se učili, že práce tvoří hodnoty, peníze.
(…) A to Rusko ty vytvořené hodnoty používá ke svým činům. Řeknu
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to do kamery: naši poslanci, senátoři, vládo, to, že Dmitrij Jaškin
pracuje v Rusku, je vaše chyba a vy za to zodpovídáte. - Opravdu je
to tak jednoduché? Není to chyba těch, co tam jdou pracovat? - Mně
se nelíbí, že se tak rozhodl. Kdo nás má chránit? Dmitrij Jaškin je
přesně ten případ, proč mají vystoupit naši poslanci. - Takže stát má
chránit Dmitrije Jaškina? - Ne, ne, ne. Stát má chránit mě a moji
a rodinu!!! Mám dítě, mám ženu. - Ale jak vás má chránit? - No tím,
že tam nesmí pracovat. Vytváří tam hodnoty a ty Rusko využívá proti
mně, proti naší zemi a proti našim spojencům. (…) Prosím naše
senátory, poslance, aby mě chránili.

27:00 Řekl vám nějaký politik, že si to bere za své? - Každý od toho
dává ruce pryč. Ale v tom, aby tady ruští sportovci nedělali reklamu,
mám podporu. Ale samozřejmě tam jsou různé tlaky, které to
oddalují. To usnesení vlády je nejednoznačné a lze ho vykládat
různými způsoby, využít ve svůj prospěch. Proto budu rád, když
bude poopraveno nebo uděláno nově, aby tam nemohly být různé
výklady.

Ptám se já, Marie Bastlová

Podcast Marie Bastlové. Hard talk rozhovory s lidmi, kteří mají vliv,
odpovědnost, informace.

Sledujte na Seznam Zprávách, poslouchejte na Podcasty.cz a ve
všech podcastových aplikacích.

Archiv všech dílů najdete tady. Své postřehy, připomínky nebo tipy
nám pište prostřednictvím sociálních sítí pod hashtagem #ptamseja
nebo na e-mail: audio@sz.cz.
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